
opdrachten in die uitvoering van de
motie heel moeilijk maken. Ik kan u
toezeggen dat ik mijn uiterste best
zal doen om een zo compleet
mogelijke nota naar de Kamer te
sturen. Ik zal rekening houden met
de wensen van de Kamer. Gezien de
specifieke opdracht die in de motie is
geformuleerd, kan ik echter nu al
zeggen dat het buitengewoon
moeilijk is om er in alle detail aan te
voldoen. Ik kan alleen toezeggen dat
ik er zo volledig mogelijk in zal zijn.
In wezen ontraad ik aanneming van
de motie, maar ik begrijp heel goed
wat u wilt. Ik zal mijn best doen om
dat zo volledig mogelijk aan te
leveren.

Mevrouw Tonkens en anderen
spreken in de motie op stuk nr. 66 uit
dat de privacy in verpleeghuizen
moet worden vergroot en dat het
aantal meerpersoonskamers moeten
worden afgebouwd. In essentie
ondersteunt deze motie het beleid.
De prioriteit van het kabinet ligt bij
het realiseren van extra capaciteit.
Waar mogelijk zal bij de aanpak van
de wachtlijsten het probleem van de
meerpersoonskamers worden
aangepakt. Wij proberen in de
aanjaagteams in te zetten op de
meest schrijnende gevallen. Ik moet
aanneming van de motie echter
ontraden, gezien de claim op extra
middelen bij de voorjaarsnota. Ik kan
die niet toezeggen, maar wij zullen
ons best doen om de privacy van
mensen die in verpleeghuizen
verblijven zo goed mogelijk op peil
te brengen.

De motie van mevrouw Kant c.s.
op stuk nr. 72 gaat over 50 mln euro
in relatie tot de Wet collectieve
preventie. Ik moet aanneming van
deze motie ontraden, hoe sympa-
thiek die ook is, omdat er geen
deugdelijke dekking is en er vooruit
wordt gelopen op het nieuwe
kabinet. In de nota Gezondheids-
beleid komen wij hierop terug.

De motie op stuk nr. 73 leidt mij
tot een wat procedureel antwoord.
Mevrouw Ferrier heeft al schriftelijke
vragen gesteld, die binnenkort
binnen de vaste termijn zullen
worden beantwoord. Deze motie is
dus overbodig.

Mevrouw Kant (SP): Ik weet ook dat
de Kamer vragen heeft gesteld, maar
we hebben nu de begrotings-
behandeling VWS, waarbij ik u
vragen kan stellen. U kunt dus
gewoon mijn vraag beantwoorden.

Staatssecretaris Ross-van Dorp: Het
is netter om de vragen van mevrouw
Ferrier te beantwoorden.

De voorzitter: De stemming over
deze begroting zal volgende week
plaatsvinden. Ik vraag de staatssecre-
taris, de beantwoording van de
gestelde vragen voor volgende week
dinsdag in de Kamer te hebben.

Staatssecretaris Ross-van Dorp:
Een uitstekend voorstel; ik zal
daarvoor zorgen.

Aanneming van de motie op stuk
nr. 74 ontraad ik. Wij gaan over dit
belangrijke onderwerp praten, maar
als mevrouw Van Geen vraagt of de
regering het aanbod wil garanderen,
kan ik dat inhoudelijk absoluut niet
steunen. Ik pleit ervoor dat zorg-
instellingen zoveel mogelijk op de
wensen van hun cliënten inspelen,
en dat er een pluriform aanbod is,
maar niet op deze manier.

De heer Van der Vlies (SGP): U gaat
in gesprek met de koepels en de
instellingen zelf. Wat is uw interpre-
tatie van het betreffende wetsartikel,
lettend op de discussie die wij
daarover hebben gehad? Mijn
perceptie was dat je een autonoom
instellingsbestuur vanuit de titel van
de wet wel kunt aanbevelen, te
zorgen voor een aansluiting van
vraag en aanbod op het punt van
geestelijke verzorging, maar niet kunt
dwingen tot het in dienst nemen van
geestelijke verzorgers op een
zodanige wijze, dat de pluriformiteit
van onze samenleving daarin zijn
vertaling vindt. Dat was namelijk de
kern van onze terughoudende
opstelling indertijd.

Staatssecretaris Ross-van Dorp: Ik
ben het met u eens. Het kan niet zo
zijn dat wij in de bestuurlijke
verantwoordelijkheid van instellingen
treden. Het gesprek dat ik noemde,
gaat precies over datgene waarop u
duidt, namelijk de ontwikkeling ervan
en onze rol daarin, die ons niet eigen
is.

Ik ontraad aanvaarding van de
motie op stuk nr. 75 van mevrouw
Van Geen.

De motie op stuk nr. 76 zocht ik
daarnet in het rijtje van 51, 52, 53 en
60. Ik meen daarom dat ik daarop al
heb gereageerd. Ik ontraad aanvaar-
ding van de motie.

Dan kom ik ten slotte te spreken
over de motie op stuk nr. 78 van
mevrouw Van Geen. Deze gaat over

een concreet en controleerbaar
actieplan en over meerbeds- en
tweepersoonskamers. Ook hierover
heb ik reeds het nodige gezegd. Ik
herhaal dat dit wat mij betreft een
overbodige motie is. In de brief die ik
naar de Kamer heb gestuurd, staat
dat wij er via de wachtlijstenaanpak
alles aan zullen doen om kwaliteits-
verbetering te realiseren, evenals
extra plaatsen. Wij zullen proberen
om van die meerbedskamers naar
eenbedskamers te gaan. Situaties die
het meest knellen, zullen wij
proberen het eerst aan te pakken.

De algemene beraadslaging wordt
gesloten.

De voorzitter: Hiermee is een einde
gekomen aan de behandeling van de
begroting van VWS. Ik bedank de
Kamerleden voor het vertegenwoor-
digen van het volk, ik bedank de
minister en de staatssecretaris voor
de beantwoording, ik bedank de
volhouders op de publieke tribune
voor hun belangstelling en ik bedank
alle medewerkers van de Kamer die
de vergadering tot op dit late uur
mogelijk hebben gemaakt.

Sluiting 0.52 uur
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Lijst van ingekomen stukken,
met de door de voorzitter
terzake gedane voorstellen:

1. vijf brieven van de voorzitter van
de Eerste Kamer der Staten-
Generaal, met de mededeling dat zij
in haar vergadering van 26 novem-
ber 2002 de haar door de Tweede
Kamer toegezonden voorstellen van
wet, gedrukt onder de nummers
27728, 28273, 28496, 28600-I en
28600-III, heeft aangenomen.

De voorzitter stelt voor, deze brieven
voor kennisgeving aan te nemen;

2. de volgende brieven:
een, van de minister van

Buitenlandse Zaken, over Cyprus
(21501-20, 23987, nr. 201);

een, van de minister en de
staatssecretaris van Buitenlandse
Zaken, inzake twee Interne Akkoor-
den bij de ACS-EU-
partnerschapsovereenkomst (28658,
nr. 2);

een, van de staatssecretaris van
Buitenlandse Zaken, ten geleide van
zes fiches die werden opgesteld door

Ross-van Dorp
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de Werkgroep Beoordeling Nieuwe
Commissievoorstellen (BNC) (22112,
nr. 250);

een, van de minister van
Binnenlandse Zaken en Koninkrijks-
relaties, inzake het Veiligheids-
programma (28684, nr. 2);

een, van de ministers van
Binnenlandse Zaken en Koninkrijks-
relaties en van Justitie en de
staatssecretaris van Binnenlandse
Zaken en Koninkrijksrelaties, ten
geleide van het veiligheidspro-
gamma ’’Naar een veiliger samenle-
ving’’ (28684);

een, van de minister van
Financiën, ten geleide van de
geannoteerde agenda voor de
Ecofin-raad van 3 december 2002 te
Brussel (21501-07, nr. 383);

twee, van de minister van
Volkshuisvesting, Ruimtelijke
Ordening en Milieubeheer, te weten:
een, over vragen over de nota van
wijziging (28600-XI, nr. 45);
een, over de behoefte aan onzelf-
standige woonruimte (28600-XI, nr.
46);

een, van de minister van Verkeer
en Waterstaat, over de uitspraak van
het Europese Hof over de Brenner-
tunnel (21501-33, nr. 5);

een, van de staatssecretaris van
Landbouw, Natuurbeheer en Visserij,
inzake de evaluatie van de
Meststoffenwet 2002 (26729, nr. 57);

een, van de minister van Sociale
Zaken en Werkgelegenheid, inzake
het aanhouden van de behandeling
van het wetsvoorstel Verlening
loondoorbetalingsverplichting bij
ziekte (28629, nr. 12);

een, van de staatssecretaris van
Sociale Zaken en Werkgelegenheid,
inzake kwaliteit kinderopvang (26587,
nr. 22);

een, van de minister van
Volksgezondheid, Welzijn en Sport,
ten geleide van een actualisering van
het motieoverzicht zoals deze als
bijlage 3A bij de VWS-begroting is
verschenen (28600-XVI, nr. 13);

een, van de minister en de
staatssecretaris van Volksgezond-
heid, Welzijn en Sport, over
toezeggingen gedaan bij het
begrotingsonderzoek (28600-XVI, nr.
18);

een, van de staatssecretaris van
Volksgezondheid, Welzijn en Sport,
over de voortgang en verdere
verbetering van de palliatieve zorg
(28600-XVI, nr. 19).

Deze brieven zijn al gedrukt en
rondgedeeld;

3. de volgende brieven:
een, van de minister van Justitie

en de minister voor Vreemdelingen-
beleid en Integratie;

een, van de staatssecretaris van
Financiën, ten geleide van het
afschrift van de brief van de
Vereniging voor openbaar onderwijs
van 10 oktober 2002;

drie, van de minister van
Onderwijs, Cultuur en Wetenschap-
pen, te weten:
een, inzake doorvergoeding ABB
gemeente Achtkarspelen;
een, ten geleide van evaluatie
rapport Participatiefonds (PF);
een, inzake adviesaanvraag
Onderwijsraad;

een, van de minister van Defensie,
inzake onderzoek KL-archieven;

een, van de staatssecretaris van
Volkshuisvesting, Ruimtelijke
Ordening en Milieubeheer, ten
geleide van het rapport ’’Gas-
metingen in importcontainers’’;

een, van de minister van Sociale
Zaken en Werkgelegenheid, ten
geleide van de recente onderzoeks-
bevindingen inzake de positie van
vrouwen in de WAO;

twee, van de staatssecretaris van
Sociale Zaken en Werkgelegenheid,
te weten:
een, over overgangsrecht Wet BEU;
een, ten geleide van een verzamel-
circulaire die gezonden is aan de
colleges van B&W van de Neder-
landse gemeenten;

een, van de minister van
Volksgezondheid, Welzijn en Sport,
ten geleide van het evaluatierapport
inzake de Wet zelfstandigen in de
Ziekenfondswet;

twee, van de staatssecretaris van
Volksgezondheid, Welzijn en Sport, te
weten:
een, ten geleide van het evaluatie-
onderzoek Kijkwijzer;
een, inzake het bovenregionaal
vervoer voor gehandicapten
WVG-protocol.

De voorzitter stelt voor, deze brieven
door te zenden aan de betrokken
commissies en niet te drukken.
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